
NSZZ “SOLIDARNOŚĆ” ZIEMIA RADOMSKA

Najwyższa władza 
regionalna „S” 
obradowała

W ostatni wtorek, 25 listopada, obradowała naj- 
sza władza związkowa w regionie - Walne Zebranie 
egatów NSZZ „Solidarność” Ziemia Radomska, 
egaci rozpoczęli X Zjazd Mszą Świętą w Radomskiej 
Cedrze, którą odprawił Ksiądz Biskup Edward Ma- 
*ki. Homilia Ordynariusza Diecezji Radomskiej, zo- 
’a później - na wniosek Jana Rejczaka - włączona do 
Mimentów Zjazdu. Ksiądz Biskup rozważał, jak na- 
y rozumieć solidarność jednego człowieka z drugim, 
'parciu o Ewangelię.

Na część sprawozdawczą złożyły się sprawozdania 
eWodniczącego Zdzisława Maszkiewicza z działalno- 
?-arządu Regionu pomiędzy IX i X Zjazdem i informa- 
przewodniczącego Zbigniewa Cebuli z prac Regional- 
Komisji Rewizyjnej w tym samym okresie. Pierwsze 
Sprawozdań Biuletyn przedstawił tydzień temu, doku- 
Pt Komisji Rewizyjnej przedstawiamy w tym numerze.

Dyskusja nad obydwu informacjami zawęziła się do 
stąpień odnoszących się do składek na rzecz władzy re- 
Palnej związku i udziału związku w Akcji Wyborczej 
darność. Nie była to jednak dyskusja konstruktywna, 

^ęziła się do krytyki użytych w sprawozdaniu Przewod
zącego Zarządu sformułowań; były głosy tych dclcga- 
'■którzy poczyli się dotknięci krylykąm.in. za nictcrmi- 
^anc odprowadzanie składek; były wystąpienia nawią
zce do protestów z okresu kampanii przedwyborczej. 
l|Pat dyskusji zmieniła swa wypowiedzią Barbara Ma- 

■ Jej zdaniem, delegaci winni raczej wyrazić radość z 
filców wyborów, szczególnie z poparcia jakie uzyskał 
;<:Wodniczący Zarządu Regionu w wyborach do Senatu, 
kreśliła jednocześnie, że nic należy mylić uprawnień i 
^potencji „S” i całego AWS. A ta część jej wypowiedzi 
Uczyła bezpodstawnego zarzutu - jej zdaniem - sta
rego Zarządowi Regionu, że nic wystawił kandy- 
'P na wojewodę spośród swoich członków.

Dokumenty X WZD 
NSZZ „Solidarność” 

Regionu Ziemia Radomska

Apel Nr 1/97: WZD NSZZ „Solidarność” Ziemia 
Radomska apeluje do parlamentarzystów AWS z naszego 
regionu do podjęcia wszelkich możliwych działań w parla
mencie i rządzie RP w celu zatrzymania dalszej degradacji 
gospodarczej województwa radomskiego.

Przykładem takiej degradacji jest fatalna kondycja 
przedsiębiorstw, kiedyś wizytówek miasta Radomia i wo
jewództwa oraz bardzo wysoki wskaźnik bezrobocia.

Oczekujemy od naszych parlamentarzystów, że wy
korzystując swoje kontakty w kręgach biznesu w kraju i za 
granicą spowodują napływ kapitału, który pozwoli regio
nowi zacząć się rozwijać a ludziom godnie żyć i pracować.

Stanowisko Nr 1/97: Delegaci zgromadzeni na X 
WZD NSZZ „Solidarność” Ziemia Radomska wyrażają 
oburzenie z powodu niesprawiedliwego wyroku Sądu Wo
jewódzkiego w Katowicach, który uniewinnił zabójców 
górników w kopalni „Wujek” i domagają się rewizji tego 
wyroku.

W grudniu 198 lr. zastrzelonych zostało dziewięciu 
górników w kopalni „Wujek”, protestujących przeciw na
rzuconemu Polsce stanowi wojennemu, broniących swoje
go miejsca pracy i swojej godności.

Wyrok uniewinniający w‘tak oczywistej sprawie 
obnaża kryzys obecnego wymiaru sprawiedliwości. Zarów
no sam wyrok, jak i przebieg procesu wskazują, już nie po 
raz pierwszy, że prawo w Polsce bardziej chroni przestęp
ców i zbrodniarzy niż ich ofiary.

Stanowisko Nr 2/97: Walne Zebranie Delegatów Re
gionu NSZZ „Solidarność” Ziemia Radomska wzywa ko
alicję AWS i UW oraz Rząd RP do zmiany budżetu pań
stwa w takim kierunku, aby urzeczywistnił pragnienia wie
lu milion ów Polaków, którzy ponieśli i ponoszą na
dal największe koszty przemian ustrojowo-gospodar
czych ostatnich 7 lat.
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 Delegaci nic zaakceptowali propozycji skarb
nika, członka Komisji Krajowej Kazimierza Staszew
skiego, podjęcia dyskusji na temat kilku z propono

wanych przez Krajową Komisję Statutową zmian w „kon
stytucji” związku. Delegaci otrzymali ankiety, zawierające 
pytania w sprawie nowych rozwiązań w przepisach prawa 
związkowego. Odpowiedzi na nic miałyby się stać opinią 
dla delegatów z naszego regionu na Krajowy Zjazd „S”, 
który odbędzie w grudniu br. Omówienie tych zmian przez 
skarbnika Zarządu Regionu miało być pomocne w wypeł
nieniu ankiety. Delegaci zrezygnowali jednak z tej formy 
konsultacji. Zwrot wypełnionych ankiet odłożono do pierw
szego tygodnia grudnia. Delegaci uznali, że poprawki do 
Statutu należy rozważyć na posiedzeniach komisji zakła
dowej, analizując je w powiązaniu z poszczególnymi para
grafami Statutu. - W ankietach związkowcy wypowiadać 
się będą min. czy są za przyznaniem prawa do zgłaszania 
kandydatów do władz regionalnych, krajowych spoza de
legatów, czyli przyznania tzw. prawa biernego wszystkim 
członkom związku, czy są za przyznaniem prawa do łącze
nia funkcji w związku z obowiązkami parlamentarzysty, 
czy są zdania, by działacz funkcyjny był zobowiązany do 
odbycia określonych szkoleń.

Jak zawsze bywało w przypadku zebrania szerokie
go gremium, reprezentacji „S” regionu, tak i tym razem . 
delegaci odnieśli się do ważnych wydarzeń w kraju. Jed
nym z nich był niedawny wyrok Sądu w Katowicach, unie
winniający milicjantów strzelających do górników w ko
palni „Wujek” w pierwszych dniach stanu wojennego. De
legaci przyjęli stanowisko, w którym wyrazili „głębokie 
oburzenie” postanowieniem sądu.

Drugie stanowisko X WZD dotyczy zapowiedzi rzą
du koalicji AWS i UW podwyżek nośników energii. Dele
gaci zwrócili się do rządu, posłów i senatorów AWS i UW 
o rozważenie zmian w budżecie „w takim kierunku, aby 
urzeczywistnił pragnienia wielu milionów Polaków, któ
rzy ponieśli i ponoszą nadal największe koszty przemian 
ustrojowo-gospodarczych ostatnich 7 lat”.

X WZD zaapelowało do parlamentarzystów AWS 
naszego regionu do podjęcia działań „w celu zatrzymania 
dalszej degradacji gospodarczej województwa radomskie
go”.

Zbinicw Cebula był projektodawcą uchwały, zobo
wiązującej Zarząd Regionu i Komisję Szkoleń do przepro
wadzenia szkolenia działaczy związkowych na temat zmian 
w ordynacji wyborczej.

Obrady prowadzili Józef Witczak, Kazimierz Kowal
ski i Jacek Zając.

Anna Rajchert

Dokumenty X WZD 
NSZZ „Solidarność” 

Regionu Ziemia Radomska

370/ł
—10/97

formacja Regionalnej Komisji 
Rewizyjnej, przedstawiona 
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Jak się dowiadujemy, projekt budżetu przygoto
ny przez byłą koalicję SLD-PSL, a de facto przez mini W okresie sprawozdawczym (16/05.96 - 
finansów Marka Belkę, zakłada wśród wielu pułapeJl.97) RKR działa w składzie:
„min”, ogromny wzrost cen nośników energii (prądu, gi Zbigniew Cebula - przewodniczący (ZM Łucz- 
c.o., c.w.) już od 1 stycznia 1998r.. W wielu region), wiceprzewodniczący: Taedusz Małysa (ZM 
kraju nałoży się on na decyzje samorządów lokalnyą>/nMarek Adamczyk (Radomskie Zakłady 

■ Maria Kowalczyk (ZM 
'tznik), członkowie: Anna Sikorska (D.O.M. 
P*), Zenon Chaberski (RZPS Radoskór).

W pracach RKR nic uczestniczył, wybrany w

podwyżkach w sferze usług komunalnych, np. wody, ^barskie), sekretarz - 
ków, biletów komunikacji miejskiej, powodując w koi(......................................
kwencji znaczący wzrost kosztów utrzymania rodzin.

Tak skonstruowany budżet na 1998 rok odsłoni!
tyczne oblicze postkomunistów jako cyników i pefidi) 
graczy. Wyrażamy obawy, że zaakceptowanie drastyczni RKR na VII WZDR, Ignacy Kutyła z Chemo- 
podwyżek, przygotowanych przez byłąkoalicję SLD-I Mażu Pionki.
może zostać przypisane Solidarności tak, jak to miało n Regionalna Komisja Rewizyjna pracowała w 
sce w pierwszych latach transformacji gospodarki, frciu o Statut Związku, Uchwały KZD, Uchwały 

Walne Zebranie Delegatów NSZZ „Solidarni, Uchwały KKR i Uchwały VIII i IX WZDR.
Regionu wznosi o zmniejszenie skali podwyżek lub ich w okresje sprawozdawczym RKR odbyła 12 po- 
łożenie w czasie, z jednoczesnym opracowaniem syskeń w okresie pKygolowano plan pracy na 
rekompensat dla najsłabszych grup ludności od czenvca 1996r do , 997 k(. zosta( 2rca|i.

Oczekujemy stanowiska wraz z uzasadnieniem., .... \
,Cł . . . . - „ „/any. Po przesunięciu terminu obrad X WZDR na/Stanowisko zostało przesiane Premierowi R2 . Y

RP Jerzemu Buzkowi oraz Marszalkowi Sejmu, fCs jesienny, RKR opracowała plan pracy na m-ce 
Marszalek Senatu, również do klubów parlamentarn^aja 1997r. do końca kadencji, tj. do czerwca 1998r. 
UW i AWS i Komisji Krajowej/ ^ania określone w planie realizowane są na bieżą-

Uchwała Nr 1/97: X WZD NSZZ „Solidarność” Na przestrzeni ostatnich 17 miesięcy przepro-
mia Radomska zobowiązuje Sekcję Szkoleń Zaiządui(lzono 3 kontrole Zarządu Regionu w zakresie jego 
gionu oraz Regionalną Komisję Wyborczą do przeszl<iaja|n0^cj dotyczącej: odprowadzania należnych 
nia przewodniczących komisji zakładowych w ^dck do KK, odprowadzania części składki na Kra- 

_________________________ _____________  V Fundusz Strajkowy, prowadzenia dokumentacji 
_____________________________ -|>ansowo-Księgowcj działu księgowości Zarządu 

„Z żalem zawiadamiamy, że w nocy gjonU5 prowadzenia dokumentacji działalności me- 
z wtorku na środę odszedł nagle nasz KolegloryCznej Zarządu Regionu, realizacji uchwał 

^DR, KK, KZD, ZR.
Ś.p. WALDEMAR BARANOWSKI w wyniku przeprowadzonych kontroli RKR nic 

Człowiek oddany i zaangażowany w nasze sp|icrdziła znaczących uchybień w działalności Za- 

wy związkowe i sprawy Polski. Członek „Solidari^ju RCgjonu Rażącymi mankamentami były m.in. 
ści”od 1980r„ wiceprzewodniczący Zarządu Regio^ przetargu na wykonanic remontów w siedzibie 
W pierwszej kadencji po reaktywowaniu Związku^ . nieprccyzyjne fornlu|o.

' . . . 1, 1 . Li-oHi^ic treści uchwał Zarządu Regionu, przyjmowanie
Łączymy się w żalu z Rodziną 1 blisKil ° »r

Zmarłego adck °d komisji zakładowych, które mc są rejestro-
Pokój Jego duszy. rc w ZR, udzielanie pożyczek osobom fizycznym

hnduszy Związku, nieterminowe rozliczanie zali- 
; organizowanych imprez.

„Solidarność '/.iemiaRadoin^ pokontrolnych informacjach przekazywanych 

iuX;it/;łdiiRegionulubjego

cy i sekretarzowi członkowie RKR przekazywali swoje 
uwagi, spostrzeżenia i propozycje co do działań aktu
alnych i przyszłościowych Zarządu Regionu.

W trakcie kontroli zwracano uwagę na inne 
aspekty działalności zarządu bezpośrednio lub pośred
nio związane z przedmiotem kontroli, bowiem niemoż
liwe jest oddzielenie spraw finansowych od pozosta
łej działalności.

RKR wspomagała ZR w procedurze ściągania 
zaległych składek członkowskich z komisji zakłado
wych do Zarządu Regionu. W tym celu zobowiązano 
zakładowe komisje rewizyjne do przeprowadzenia 
kontroli w zakresie prawidłowości odprowadzania 
składki w wyskości określonej Uchwałą Finansową 
Związku. Sama RKR sprawdziła dokumenty finanso
we kilkunastu KZ. Zaznaczyć trzeba, że działania te 
przyniosły efekty, jednak sprawa regularności odpro
wadzania składek wymaga dalszej konsekwentnej pra
cy działaczy na wszystkich szczeblach władzy Związ
kowej. Przykłady idą z góry, toteż członkowie Zarzą
du Regionu reprezentujący KZ z: PKP, Rolmleczu, 
Zakładów Tytoniowych, MKZ Warka, KZ z ZR, Ger
lacha i KZ nr 1, a które mają kilkumiesięczne zaległo
ści w odprowadzaniu składki, muszą wykazać się sa
modyscypliną. Sam Zarząd Regionu musi zdecydować 
co z 15 KZ, które w roku bieżącym nie wpłaciły żad
nej składki.

Składki do KK do czasu uzyskania prolongaty 
odprowadzano zgodnie z Uchwałą Finansową Związ
ku z niewielkim opóźnieniem. Stosowne dokumenty 
w tym zakresie wysłano KKR.

W czasie prac, RKR analizowała (budżet) wy
nik i bilans ZR. W dalszym ciągu niepokojącym jest 
fakt ponoszenia straty na działalności Zarządu Regio
nu. Strata za 1996 rok wynosiła 33.778 zł, prognozu
jemy również stratę w roku bieżącym, bo pierwsze 
półrocze 1997r. zamknęło się stratą 17.893 zł. Wynik 
za 9 miesięcy zamyka się stratą 18.442 zł. Zarząd Re
gionu winien zmienić niekorzystną proporcję udziału 
funduszu płac (65% wynagrodzenia, ZUS, ZFS, dele
gacje) w kosztach funkcjonowania ZR.

Członkowie RKR przeprowadzili kontrolę funk
cjonowania TKK-DZR w Grójcu i Warce. W wyniku 
przeprowadzonej kontroli TTK DZR w Warce i Grój
cu, RKR pozytywnie ocenia organizację pracy i dzia
łania terenowych działaczy związku.

Formą prac RKR była analiza obecności . 
członków Zarządu Regionu na posiedzeniach Za- Jk

W
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 rządu. W protokołach z posiedzeń Zarządu brak 

jest adnotacji o ilości członków biorących udział 
w posiedzeniu. Należy wyrazić zaniepokojenie 

wysoką absencją niektórych działaczy na posiedze
niach Zarządu.

Za pozytywne uważamy nawiązanie współpra
cy z Wydziałem Oświaty UM w zakresie organizacji 
i mprez rckrcacyj no-śportowy eh.

Negatywnie oceniamy ograniczenie spotkań Za
rządu Regionu z przewodniczącymi komisji zakłado
wych. Zanickopokojcni jesteśmy wygaszaniem dzia
łalności związkowej w tzw. branżach, a to one prze
cież będą główną siłą związku. Oczekujemy intensy
fikacji działań Zarządu w tym zakresie.

Na VIII WZDR zostało podjętych 15 uchwał. 
RKR stwierdza, że uchwały w trakcie realizacji to: 
1,2,3,4,5,6,7,8,9,10 iii. Na IX WZDR podjęto 2 
uchwały, które również są w trakcie realizacji. Pozo
stałe uchwały należy uznać za zrealizowane.

* KRÓTKO Z REGIONU *

*Przcd Sądem Rejonowym w Lipsku, 20 listopada, 
odbyły się dwie rozprawy w obronie praw pracow
niczych, w których pełnomocnikiem członków „S” 
był Zbigniew Dziubasik.

Jedna z powództwa pracownika Urzędu Miasta, 
który zarzucił pracodawcy niesłuszne potrącenie pre
mii. Była to ostatnia rozprawa. Zakończyła się korzyst
nie dla pracownika. Sąd zasądził zwrot niesłusznie 
potrąconej kwoty, nadając wyrokowi rygor natychmia
stowej wykonalności.

Druga, z powództwa nauczycielki szkoły pod
stawowej w Lipsku, skarżącej decyzję obniżenia jej 
wynagrodzenia, zakończyła się oddaleniem powódz
twa. - Z.Dziubasik zapowiedział złożenie apelacji do 
Sądu Wojewódzkiego w Warszawie.

*W ciągu minionego tygodnia, Komisja Interwen
cji i członkowie Prezydium ZR odbywali rozmowy, 
spotkania w sprawach problemów kilkunastu zakła
dów pracy naszego województwa: m.in. Hortcxu w 
Przysusze, radomskiego Przedsiębiorstwa Budow
nictwa Ogólnego, Energopremu, POMER-u i Zakła
du Części Zamiennych -FSO w Lipsku, Przedsię
biorstwa Prefabrykatów Betonowych Energetyki w

370^___________________________

k sprzedaży, już po złożeniu dymisji przez rząd, wy- 
Kozicnicach, Polskiego Tytoniu, PREBOT-u, bór gorszej - zdaniem „S” - oferty, 
domskich Zakładów Materiałów Ogniotrwałych

tzwartek, 27 listopada: Rada Miasta rozpatrywa-
* Poniedziałek, 24 listopada: - Adam Bocheński^ wnioski o podwyżki cen biletów MPK, opłat za 
zastępstwie Zdzisława Maszkicwicza, wziął u^odę j ścieki. Projekt uchwały Radu Miasta ws. 
w posiedzeniu Wojewódzkiej Rady Zatrudnicnjodwy£ek Op]at za przejazdy środkami komunika- 

Rada dokonała analizy bezrobocia za okres lOiĄjj miejskiej został przesłany do komisji, w celu 
sięcy ‘97. W programie obrad znalazły się pona^vnikliwszego przeanalizowania. Rada przyjęła 
informacja ó wydatkach i wpływach Funduszu ^chwałę o podwyższeniu opłat za wodę i odprowa- 
rantowanych Świadczeń Pracowniczych oraz imanie ścieków o ok. 20 procent w stosunku do obo- 
macja o działalności Woj. Zespołu ds. Orzekani*VjąZUjąCyC|1, CZyjj warjant ]j, proponujący niższą 
Stopniu Niepełnosprawności przy Woj. Urzędujępodwyżki.-Dyskusji przysłuchiwał się przed- 
Pracy, powołanego 1 września 97r. na mocy n°'VawicieI „S” - wiceprzewodniczący Andrzej Pisz- 
lizacji ustawy o zatrudnieniu i bezrobociu. - żc^yj^ Przypominamy, że Zarząd Regionu negatyw- 
jest nowym kolegium orzekającym, złożonymz t|jc odniósł się do proponowanych podwyżek, 
karzy, psychologów, doradców zawodowych, P1
cowników socjalnych, które rozpatruje wniosk^2warfek; £ inicjatywy wojewody Mirosława Szad- 

uznanic inwalidztwa tzw. pozarentowego. Orzec\owsj(jego dosz|o do rozmów z Z.Maszkiewiczem 
nie o stopniu niesprawności dla osób nie posiądą sekretarzern zr Janem Skowrońskim w sprawie 
cych prawa do świadczeń z ZUS, może być P^rzejęcia zakładowych mieszkań Fabryki Urządzeń 
wą do ubiegania się o świadczenia z pomocy Mechanicznych w Warce przez władze miast . - Z 
łcczncj, np. o zasiłek wyrównawczy lub rentę informacji J.Skowrońskiego wynika, że burmistrz 
cJaln^ ^arki zgodę na przejęcie bydunków mieszkalnych

^ależnia z kolei od zgody wojewody na przekaza-
* Wtorek, 25 listopada: Delegaci NSZZ „Soli njanarzeczmjasta budynku, w którym znajduje się
ność” z zakładów pracy naszego województwa L jn Muzeum Historii Warki. . Wojewoda oczeku- 
byli X Walne Zebranie. Udział wzięło blisko je, , g„ będzie mieć swój udział w procesie do- 
delegatów na 238 posiadających taki mandat, chodzenia do porozumienia pomiędzy wojewodą i 
, burmistrzem Warki.

*Sroda, 26 listopada: Przewodniczący Regionai'
go Oddziału Akcji Wyborczej Solidarność, sen^.^ 2g listopada: z.Dziubasik, jak co tydzień, 
Zdzisław Maszkiewicz spotkał się w Warszaw  ̂mentQwał w radiu, Aye„ bJe. ące wydarzcnia po_ 
wicepremierem, ministrem spraw wewnętrzni j związkowe
administracji Januszem Tomaszewskim w spra"
obsady stanowiska wojewody radomskiego. K®ktek: Uchybienia w wynagradzaniu pracowników 

datami radomskiego AWS byli Kazmnerz Wla'^ Slacji Krwiodawslwa w RadomiUi pełniących 
Tadeusz Wydra. - W piątek wicepremier Toma«Vuiy nocnc _ _s„ tcj inslytucji Ta sprawa

sk> przesiał Woj. Sejmikowi Samorządowemu l (a dmiolcm obrad Rcgi„na|nego Sekrelaria- 
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także na orzeczenie Sądu Najwyższego. Tych opi
nii nic podzielił urząd wojewody, który zarzuca „su
biektywną interpretację przepisów” przez pracow
nika ministerstwa zdrowia. Natomiast PIP, również 
zajmujący się tą kwestię, nic dotknął - zdaniem „S” 
- sedna sprawy.

Sekretariat Ochrony Zdrowia, na posiedzeniu 
piątkowym podzielił pogląd KZ „S” Woj. Stacji Krwio
dawstwa i postanowił wystąpić do dyrekcji o zmianę 
zasad wynagradzania w omawianym zakresie.

*Piątek: Przed Sądem Wojewódzkim w Warszawie 
odbywa się - w chwili zamykania numeru - rozpra
wa apelacyjna w sprawie pracownicy radomskiego 
MOPS-u, zwolnionej z art.52. pełnomocnikiem po
wódki jest Jan Kupiec. - Pracodawca, w decyzji o 
karnym zwolnieniu, powołał się na zapisy punktów 
1 i 2 par. 1 art. 52. Jeden z nich mówi o „przestęp
stwie, które uniemożliwia dalsze zatrudnienie na 
stanowisku”. Jan Kupiec wyraził w piśmie apela
cyjnym zastrzeżenie zastosowania tego punktu przy 
wypowiedzeniu umowy o pracę, wychodząc z zało
żenia, że przestępstwo winno być najpierw udowod
nione. Do czasu rozstrzygnięcia o winy na drodze 
postępowania karnego, rozprawa przed sądem pra
cy winna zostać zawieszona.

I ty możesz dać „gwiazdkę” 
polskim dzieciom 
na Wileńszczyźnie

A.R.

Z „Gwiazdkową Pomocą Dzieciom Polskim" zamiesz
kałym w rejonie wileńskim wyruszy 14 grudnia br. trans
port z Radomia. Akcję organizuje Fundacja „Pomost - Po
moc Polakom na Wschodzie" oraz Wydział Promocji Ra
domia Urzędu Miejskiego.

Fundacja apeluje do osób prywatnych, firm oraz or
ganizacji związkowych o przyłączenie się do Akcji. Chcic- 
libyśmy zawieść polskim dzieciom słodycze, żywność (za
mkniętą), odzież, obuwie jesienno - zimowe. Prosimy rów
nież o chemiczne środki czystości. Te dzieci zdane są na 
naszą pomoc i poczucie więzi narodowej.

*Kontakt z Fundacją: Radom, ul. Żeromskiego 58 
(u zbiegu z ul. Słowackiego) - tel. 360-03-50.

Wiesław Mizerski



Z Krajówki

*KK wybrała nowych 
członków Prezydium Komisji 
Krajowej:

- Janusza Śniadka na stano
wisko wiceprzewodniczącego 
KK,

- Józefa Polkowskiego na 
stanowisko wiceprzewodniczące
go KK, odpowiedzialnego za przy
gotowanie „Solidarności” do wy
borów samorządowych,

- Adama Ditmera na stano
wiska członka Prezydium odpo
wiedzialnego za struktury branżo
we związku,

- Waldemara Krenca na sta
nowisko członka Prezydium odpo
wiedzialnego za OPSZ,

- Zbigniewa Kruszyńskiego 
na stanowisko członka Prezydium 
zajmującego się polityką społecz
ną.

Nowym rzecznikiem praso
wym został Kajus Augustyniak 
dziennikarz „Wiadomości Dnia”.

Informowaliśmy w poprzed
nim numerze, że rezygnację z pra
cy w Prezydium złożyli m.in. Ewa 
Tomaszewska, Kazimierz Janiak, 
Karol Łużniak, Jacek Rybicki, 
rzecznik prasowy Piotr Żak (poza 
osobami, które weszły w skład rzą
du RP)

*Komisja Krajowa - na 
mocy Uchwały nr 589/97 z 
17.11,97r. - powierzyła Ewie To
maszewskiej, Kazimierzowi Ja
niakowi, Karolowi Łużniakowi 
i Jackowi Rybickiemu utrzymy- 

Nasze konto: Zarząd Regionu NSZZ "Solidarność” Ziemia Radomska
PKO BP I O/Radom 10204317- 4079 -270-1 -111

wanic bieżących kontaktów mię
dzy Klubem Parlamentarnym Ak
cji Wyborczej Solidarność a KK i 
Prezydium KK.

♦Prezydium KK, obradują
ce 25 listopada 1997r. przyjęło 
stanowisko w sprawie pułkowni
ka Ryszarda Kuklińskiego. „Soli
darność” apeluje do władz pań
stwowych o odznaczenie pułkow
nika i zaprasza go na grudniowy 
zjazd delegatów związku w Po
znaniu.

Uchwalono również stano
wisko w sprawie działań prokura
tury wobec dyrektora Radia Ma
ryja Ojca Tadeusza Rydzyka. Zda
niem członków prezydium ewen
tualne zarzuty posłów minionej 
kadencji wobec niego trudno trak
tować jako sprawę wagi państwo
wej, a próba doprowadzenia Ojca 
Rydzyka przez funkcjonariuszy 
policji nosi znamiona prowokacji 
politycznej.

Prezydium podjęło decyzję 
w sprawie upoważnienia posła Ta
deusza Kiliana do wystąpienia w 
imieniu NSZZ „S” w sprawie wy
darzeń Grudnia 1970 roku.

Omówiono również struktu
rę KK oraz sprawy związane z za
trudnieniem nowych członków 
Prezydium KK, a także kwestie 
dotyczące pomocy dla członków 
związku poszkodowanych przez 
powódź.

Prezydium KK zaprasza 
członków i sympatyków związku 
na obchody rocznicy Grudnia w 
kopalni „Wujek” w Katowicach, 
Gdańsku i Gdyni.

Komunikat Rzecznika Prasowego KK- 
Kajusa Augustyniaka
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Uroczystość 
poświęcenia 

Pomnika Dzieci
Nienarodzonych

Ł...
Społeczny Komitet Budowy 

Pomnika „Pamięci Dzieci Niena
rodzonych” zaprasza mieszkań
ców diecezji radomskiej na po
święcenie Figury Maryi - Matki 
Życia.

W święto Niepokalanego 
Poczęcia Najświętszej Maryr 
Panny 8 grudnia o godz. 16.00°' 
W. kościele Świętej Trójcy, Jego j 
Eminencja Ksiądz Kardynał 
Franciszek Macharski odpraw^ 
Mszę Świętą. L

Po Eucharystii na placu^ 
obok kościoła zostanie poświęco^j 
na Figura Maryi - Pomnik „Pa'h 
mięci Dzieci Nienarodzonych”-^

Pomnik ten zbudowany zo-k 
stał w duchu zadośćuczynienia zaPa 
grzechy przeciwko życiu i z proś-'/ 
bą o poszanowanie życia.

Na te uroczystości zaprasza-^ 
my wszystkich wiernych, proszą^ 
o przyniesienie świec, lampek, 
pochodni. - Światło jest symbole^ 
życia 'e,

[


